
A legtöbb városi autóbusz régi, 
állandó javításra szorul 
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• Kizárólag új autóbuszokkal fogunk utazni Marosvásárhelyen, ha a 
városháza minden terve és elképzelése valóra válik. Elkészült a fel-
adatfüzet és a szakhatóság jóváhagyását várják, hogy meghirdessék 
a versenytárgyalást 36 darab gázolajos autóbusz megvásárlására, s a 
legutóbbi tanácsülésen megszavazták, hogy 38 hibrid személyszállító 
jármű beszerzésére is pályáznak.

Várni kell  az új buszokra
Hibrid tömegközlekedési járműveket is vásárolna az önkormányzat

Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
tett rek lá mok, köz le mé nyek. A meg je lent 
írá sok nem fel tét  le nül a szerkesztőség 
vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
hogy a be ér ke zett le ve lek és más fé le írá-
sok közléséről dönt sön. Kéz ira to kat  nem 
őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
Hir de tés fel vé tel és ter jesz tés a szerkesz-
tőség címén hétköznap 8–16 óra között.
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SIMON VIRÁG

A marosvásárhelyi városháza 
2016-ban vásárolt húsz au-
tóbuszt, de a Helyi Közszál-

lítási Vállalat többi járműve már rég 
nem kellene a közutakon legyen. 
Használtan vették a járműveket, mi 
több, már akkor kiselejtezettek vol-
tak. Marosvásárhelyen még min-
dig közlekedik hét, múzeumba illő 
csuklós busz.  A közszállítási válla-
lat lehetőségeihez mérten próbálja 
működtetni, jelentős javítási költ-
sége árán a meglevő járműveket, s 
évente legalább egyszer pár hasz-
nált autóbuszt még vásárol, hogy 
pótolja azokat, amelyek kiesnek.

Folyamatban van 
a közbeszerzés

Közben a járműpark frissítése érde-
kében a városháza összeállította a 
feladatfüzetet, hogy saját költség-
vetéséből 38 gázolajos autóbuszt 

vásároljon, többféle méretben. A 
feladatfüzet többször javításra szo-
rult, jelenleg várják a szakhatósági 
engedélyt, hogy felkerülhessen az 
országos közbeszerzési rendszerre. 
Ha ez megtörténik, akkor a kiírt 
határidőig várják a jelentkező-
ket, majd kiválasztják a megfelelő 
ajánlatot tevőt,  aztán sor kerülhet 
a szerződéskötésre és a járművek 
leszállítására. Nem túl jó hír, hogy 
jelenleg több pályázat van autóbu-
szok vásárlására, ezért a gyártók 
a megszokottnál hosszabb időre 
szállítják le a buszokat. A legopti-
mistább számítások szerint is csak 
jövő év végére lesznek új buszok a 
városban.

Pályázati pénzekből

A novemberi tanácsülésen az ön-
kor mányzati képviselők megsza-
vazták, hogy a város 36 kör-
nyezetkímélő, hibrid autóbusz 
megvásárlására pályázzon. A ter-
vezet szavazása előtt Pápai László 
önkormányzati képviselő tudni 

akarta, hogy miért kellett egy évig 
várni a hatástanulmány elkészí-
tésére.  Makkai Gergely alpolgár-
mester válaszában azt emelte ki, 
hogy a városházán, de a városban 
sincs olyan szakember, aki  időben 
és pontosan meg tudja írni a pá-
lyázatokat, így pályázatíró irodák-
hoz kell fordulni. De olyan nagy a 
kereslet az irodák munkája iránt, 
hogy sokat kell várni. „Ha három 
évvel ezelőtt egy szerződést három 
hét alatt nyélbe lehetett ütni, most 
három évre is szükség van, amíg 
a tervből nyertes pályázat és szer-
ződés lesz” – magyarázta a város-
vezető, ezzel indokolva, hogy nem 
az elképzelések és ígéretek szerint 
érkeznek az új autóbuszok.

Az elfogadott hatástanulmány 
értelmében a vásárhelyi önkor-
mányzat 38 hibrid, városi köz-
szállításra használható autóbusz 
vásárlására pályázik. A pályázat 
összértéke 104 millió lej, egyetlen 
hibrid autóbusz értéke elérheti a 2,7 
millió lejt. A pályázatot december 
30-ig kell benyújtani.

A ki most szeretné megváltani de-
cem ber 9-e utáni dátumra vo nat-

jegyét Marosvásárhely és Buda pest 
között, annak csalódnia kell: úgy tű-
nik, ismét veszélybe került a közvet-
len vonatjárat a két város között.

Pont egy évvel ezelőtt volt teríté-
ken, most ismét napirendre került: 
december 9-étől nem lehet közvetlen 
vonatjegyet váltani Marosvásárhely 
és Budapest között. A változás felte-
hetően amiatt következik be, mert 
változik a Marosvásárhelyt is érintő 
Brassó-Budapest vonatjárat útvona-
la, így azok a marosvásárhelyiek, 
akik vonattal mennének a magyar 
fővárosba, előbb Kolozsvárra kell 
utazzanak, s onnan tudnak csak fel-
szállni a Budapestre tartó vonatra. Az 
útvonal-változtatás tényét az is alátá-
masztja, hogy a román személyszál-
lító vasúti társaság, a CFR Călători 
honlapján megadott útvonal szerint a 
Hargita december 9-től már nem Ma-
rosvásárhely fele, hanem Dés és Sza-
mosújvár irányába fog közlekedni.

A Brassó és Budapest között köz-
lekedő Hargita útvonalát 2017. de-
cember elején is megváltoztatták, pár 
hétig a nemzetközi vonat nem érintet-
te Marosvásárhelyt. Akkor a Magyar 
Állami Vasutak (MÁV) kommuniká-
ciós igazgatósága azzal indokolta a 
változtatást, hogy a CFR Călători moz-
donygondokkal küzd, amiért a Buda-
pest–Marosvásárhely közötti kocsikra 

saját hálózatán csak olyan dízel-von-
tatójárművet tudna biztosítani, amely 
nem alkalmas a személykocsik meg-
felelő energiaellátására. Akkor Csép 
Andrea, Maros megyei képviselő járt 
közben, hogy a nemzetközi járat Ma-
rosvásárhelyt érintve közlekedjen, így 
január 11-étől ismét volt lehetőségük a 
marosvásárhelyieknek közvetlenül a 
nemzetközi járatra szállni.

A decemberi menetrend változtatás 
azonban úgy tűnik, ismét negatívan 
érinti a Maros megyeieket, a jelenlegi 
információk szerint ugyanis csak de-
cember 9-ig van közvetlen járat Ma-
rosvásárhelyről a magyar fővárosba. 
A Magyar Állami Vasút (MÁV) ügyfél-
szolgálati munkatársai is elismerték, 
hogy december 9-től valóban csak ko-
lozsvári átszállással lehet jegyet válta-
ni Marosvásárhely és Budapest között, 
viszont arra is felhívták a fi gyelmet, 
hogy a menetrendek változásáról még 
nem születtek végleges döntések.

Csép Andrea parlamenti képviselő 
azt nyilatkozta, ezúttal is szándékában 
áll közbenjárni, hogy a vonat ismét 
Marosvásárhely felé haladjon, ahogy 
tette ezt az év folyamán is. „Amit tudok 
tenni, hogy levélben fordulok újra a 
vasúttársaságokhoz, kérem, hogy indo-
kolják meg a döntést, majd nézzük meg 
az utasszámokat is, hogy kiderüljön, 
van-e igény a járatra” – fogalmazott a 
képviselő.

Szász Cs. Emese

Veszélyben a Marosvásárhely–
Budapest vonatjárat

A marosvásárhelyi Máltai Segély-
szolgálat tagjai idén is elké-

szítették az óriási adventi koszorút, 
amelyen vasárnap meggyújtották az 
első gyertyát. A koszorú a főtéri Ke-
resztelő Szent János Plébániatemp-
lom hátsó udvarában van.

Szovátán is adventre hangolód-
tak az elmúlt napokban, kihelyez-
ték a betlehemest,  a szent családot 
és a három királyt ábrázoló, fából 
készült szoboregyüttest. Vasárnap 
a közösség tagjai közösen gyújtot-
ták meg a nagyméretű adventi ko-
szorún az első adventi gyertyát. A 
fürdővárosban adventi vásárra is 
készülnek, ezt december 8-án, pén-
teken szervezik meg. Itt a  kézműves 
termékek, szebbnél szebb karácso-
nyi ajándékok és díszek mellett kü-

lönböző fi nomságokkal várják az 
érdeklődőket.

Erdőszentgyörgyön, a Rhédey-
kastély udvarára helyezett kará-
csonyfára ünnepi fények és díszek 
kerültek, illetve a betlehemest is felál-
lították, mely idén is Jézus megszüle-
tésének történetét eleveníti fel. Itt áll a 
nagyméretű adventi koszorú is. Mint 
Átyim Kata, a városháza sajtószóvő-
je beszámolt, néhányan összefogva, 
az Erdőszentgyörgyi Önkormányzat 
támogatásával 50 adventi koszorút 
készítettek a kisváros idősei számára, 
ezáltal is segítve őket ráhangolódni 
az adventre, karácsonyra. (S. V.)

Kigyúltak az első gyertyák

Marosvásárhelyen a Máltai 
Szeretetszolgálat adventi 
koszorúja a legnagyobb
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